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§ 8 Verksamhetsplan 2016 för kyrkogårdsnämnden 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

 

1. godkänna föreliggande verksamhetsplan för 2016 och 

överlämna den till kommunstyrelsen 

 

2. om omslutsändring om 6,6 mnkr 

 

4. begära 1,0 mnkr för anpassning av besökstoalett vid    

Skogskapellet på Skogskyrkogården för personer med 

funktionsnedsättning 

 

5. begära enligt bilaga budgetjustering om 20 mnkr för 

åtgärder inom ramen för Stockholms stads 

handlingsplan för god vattenstatus 

 

Ärendet 

Förvaltningen redovisar ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2015-12-01, Dnr 1.2-1780-2015. Kyrkogårdsnämndens 

verksamhetsplan för 2016 har utarbetats utifrån stadens regler för 

ekonomisk förvaltning och följer stadens anvisningar. 

Kyrkogårdsnämndens verksamhet är i ekonomisk balans. 

Begravningsverksamheten finansieras genom begravningsavgiften 

som fastställts av kommunfullmäktige. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslog nämnden att besluta 

1. godkänna föreliggande verksamhetsplan för 2016 och 

överlämna den till kommunstyrelsen 

2. om omslutningsändring om 6,7 mnkr 

3. om ersättningar till församlingar som förvaltar allmänna 

begravningsplatser i enlighet med detta utlåtande 

4. begära 1,0 mnkr för anpassning av besökstoalett vid 

Skogskapellet på Skogskyrkogården för personer med 

funktionsnedsättning 

5. begära enligt bilaga budgetjustering om 20 mnkr för 

åtgärder inom ramen för Stockholms stads handlingsplan för 

god vattenstatus 

 

Kyrkogårdsnämnden beslutade att ersättningar till 

församlingar som förvaltar allmänna begravningsplatser 

(punkt 3) lyfts ut ur ärendet och beslutas om i särskild ordning.  



Kyrkogårdsnämnden Protokoll 

Sida 5 (11)  

 

 

 

stockholm.se 

 

 

 

Beslutsgång (punkt 1,2,4,5) 

Annette Lundquist Larsson m fl (M) och Ewa-Marie Ås (KD) lade 

fram ett gemensamt förslag till beslut. 

 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

beslutat enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation anfördes av Annette Lundquist Larsson m fl (M) och 

Ewa-Marie Ås (KD) till förmån för eget förslag till beslut enligt 

följande: 

 

”att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

 

att avslå förslaget att utreda möjligheterna att anordna 

Skogskyrkogårdens dag 

 

att uppdra åt kyrkogårdsförvaltningen att påbörja utredningen av en 

ceremonilokal på Strandkyrkogården  

 

att uppdra åt förvaltningen att undersöka möjligheterna till att 

anlägga en kistgravlund och en kistminneslund 

 

att uppdra åt förvaltningen att tillsammans med fastighetsnämnden 

och kommunstyrelsen utreda en överföring av fastighetsansvaret i 

kyrkogårdsnämnden till fastighetsnämnden  

 

att därutöver anföra: 

 

Om Alliansens förslag till budget för kyrkogårdsnämnden vunnit 

bifall i kommunfullmäktige hade begravningsavgiften sänkts till 6,5 

öre och inte, som nu, legat kvar på 7,5 öre. För oss är det viktigt att 

värna skattebetalarnas pengar och använda dessa medel på ett 

ansvarsfullt sätt. Alliansen lyckades under de åtta år som vi styrde 

Stockholms stad med att utöka underhållet och samtidigt sänka 

begravningsavgiften. Det visar att vi, genom prioriteringar, både 

kan tillgodose behovet av underhåll och samtidigt värna 

skattebetalarnas pengar. Denna fråga blir än mer angelägen i ett läge 

där ett eventuellt införande av en nationell begravningsavgift 

diskuteras, något som skulle innebära en ökning på 300 procent i 

Stockholms stad jämfört med idag. Parallellt med detta så har 

kyrkogårdsnämnden redan idag pengar fonderade till följd av att 

kostnaderna för driften understigit intäkterna som nämnden fått via 

begravningsavgiften. Dessa fonderade pengar kommer, om en 
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nationell begravningsavgift blir verklighet, att tillfalla 

begravningsväsendet nationellt. På så vis är det att ses som 

ytterligare en skatteutjämning som stockholmarna får stå för. Vi 

anser därför att det är prioriterat att hålla begravningsavgiften låg 

och istället använda de fonderade pengarna så att stockholmarna får 

valuta för sina pengar.  

 

Det är glädjande att majoriteten noterat behovet av en 

ceremonilokal på Strandkyrkogården. Behovet blir än mer tydligt 

när man samtidigt konstaterar att det på flera håll i Stockholms stad 

finns svårigheter att tillgodose behovet av kistgravar, inte minst i de 

norra och västra delarna av staden. På Strandkyrkogården finns 

outnyttjad mark men avsaknaden av ceremonilokal gör att 

kyrkogården inte är lika attraktiv och därmed inte används så som 

den borde. Vi anser därför att arbetet med en ceremonilokal ska 

påskyndas ytterligare.  

 

Vidare anser vi att det är viktigt att kyrkogårdsnämnden även 

fortsätter att tillhandahålla en mångfald av olika 

gravsättningsmöjligheter. Möjlighet till gravsättning där askan 

sprids genom vatten infördes under Alliansens tid på 

Sandsborgskyrkogården som ett möjligt nytt gravskick. Vi anser att 

man bör se över möjligheten att inrätta en kistminneslund på någon 

av kyrkogårdarna. Alla önskar inte kremering men önskar anonym 

gravsättning varför detta borde vara möjligt att erbjuda. Även 

anläggandet av en kistgravlund, ett gravskick som liknar 

askgravlunden men för kistor, bör undersökas. Där får anhöriga 

medverka vid gravsättning. 

 

Det är bra att kyrkogårdsförvaltningen har uppmärksammat och 

kommit med förslag på hur man avser komma tillrätta med den 

höga sjukfrånvaron på förvaltningen. Det är viktigt att även den 

rödgrönrosa majoriteten tar frågan på allvar då sjukfrånvaron ökar i 

hela staden. Att minska sjukfrånvaron måste ha hög prioritet.  

 

Under alliansens styre så prioriterade vi att erbjuda sommarjobb till 

Stockholms ungdomar. Förra året beslutade den rödgrönrosa 

majoriteten att kyrkogårdsnämnden skulle ta emot ännu fler 

sommararbetare, dessvärre gjorde man det utan att försäkra sig om 

att det fanns tillräckligt med handledare eller lokalutrymme för att 

ta emot alla dessa. Det är problematiskt då det är viktigt att 

feriearbetet fylls med innehåll för att det ska bli meningsfullt och ge 

de erfarenheter som är så viktiga för framtiden. Vi tycker därför att 

det är viktigt att staden och kyrkogårdsnämnden fortsätter att 

erbjuda sommararbete inom ramen för sin verksamhet men att 
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utgångspunkten ska vara att erbjuda kvalitativa och meningsfulla 

arbetsuppgifter snarare än att bara mäta i antalet feriearbetare som 

har fått jobb.  

 

Slutligen är vi kritiska till den rödgrönrosa majoritetens förslag att 

utreda möjligheten att införa Skogskyrkogårdens dag på årsvis 

basis. Förslaget, som innebär att Nynäsvägen och delar av 

Tyresövägen stängs av under några timmar en dag om året i syfte att 

återskapa kyrkogården så som den var på 30-talet, är direkt 

olämplig och innebär i praktiken att de boende i sydöstradelarna av 

såväl Stockholms stad som Stockholms län blir isolerade från 

omvärlden. Det är önskvärt att på olika sätt arbeta med 

bullerdämpande åtgärder på Skogskyrkogården men det måste 

också står i paritet med konsekvenserna det får i andra ändan”.  

 

Beslutsgång punkt 3 

Marja Sandin-Wester (MP) och Paul Trossö (S) anmäler jäv 

gällande beslut (punkt 3) om ersättningar till församlingar som 

förvaltar allmänna begravningsplatser och deltog inte i beslutet. 

 

Linnea Jensdotter (S) och Godfrey Etyang (MP) träder in som 

tjänstgörande ersättare. Annette Lundquist Larsson (M) träder in 

som ordförande.  

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar  

 

3. om ersättningar till församlingar som förvaltar allmänna 

begravningsplatser i enlighet med detta utlåtande.  

 

§ 9 Sammanträdestider år 2016 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

 

1. godkänna förvaltningens förslag till sammanträdestider 

för år 2016. 

 

Ärendet 

Förvaltningen redovisar ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-12-07, Dnr 1.1-1833-2015. Kyrkogårdsförvaltningen föreslår i 

ärendet sammanträdestider för kyrkogårdsnämnden år 2016. 


